

طلب إرسال تعميم عن طريق مركز العمليات المدرسية

Day	Sunday	Date	2021/07/04	2021/07/04	التاريخ	الأحد	اليوم
Sector	Curriculum			المناهج			القطاع
Directorate	Department of Languages and Humanities			إدارة العلوم الإنسانية واللغات			الإدارة
Circular Title	Mainstreaming the integration Moral Education and Social Studies Curricula			تطبيق منهج الدراسات الاجتماعية والتربية الأخلاقية المدمج في العام الأكاديمي 2022/2021			عنوان التعميم
Circular Content	<p>Dear Principals,</p> <p>As part of the UAE's ongoing commitment to National Curriculum Development, we are pleased to announce the development of a new Curriculum Framework to support the integrated teaching and learning of Moral Education and Social Studies.</p> <p>The Curriculum Framework for the newly titled Moral, Social & Cultural (MSC) Studies merges the existing Moral Education and Social Studies Student Learning Outcomes under one coherent Framework for K-12 students to avoid overlap and provide opportunities for more explicit links between the previous two subjects.</p> <p>Student Books and Teacher Guides will be made available to support the delivery of Moral, Social & Cultural Studies. These new books collate and order familiar units of resources from Moral Education and Social Studies into a scope and sequence which ensures full delivery of the Moral, Social & Cultural Studies Curriculum.</p> <p>Upon review of the MSC Framework and resources, schools are free to decide how they choose to organize staffing and resources to deliver the curriculum; however, it is anticipated that a maximum of 2 sessions of 45-60 minutes per week is sufficient to cover the full Programme.</p> <p>Schools can download the Moral, Social and Cultural Framework from here.</p> <p>We are confident that you will contribute towards achieving our national goals for the benefit of our students in both government and private schools</p>			<p>السادة مديري المدارس / رياض الأطفال والصفوف (1-12) في المدارس الحكومية والخاصة تحية طيبة وبعد</p> <p>فإنه استكمالاً لخطّة تطوير المناهج بما يتوافق مع الرؤية الابتكارية لمنظومة التعليم في المدرسة الإماراتية المنبثقة من رؤية القيادة، والإستراتيجيات الوطنية والقائمة على تمكين الطلبة في شتى المعارف والمهارات والقيم الأخلاقية، مستفيدة في ذلك من أفضل الممارسات العالمية الناجحة. فإننا نرجو التكرم بالعلم والتعميم على الهيئة التعليمية في مدارسكم بأنه تم تطوير وثيقة مناهج التربية الأخلاقية والدراسات الاجتماعية لجميع الحلقات الدراسية من رياض الأطفال ولغاية الصف الثاني عشر في نهاية المرحلة الثانوية، إضافة إلى تطوير سلسلة الكتب الدراسية وأدلة المعلمين لهذا المنهج ؛ ليطبق في المدارس بدءاً من العام الأكاديمي 2022/2021 ، على أن تتولى المدرسة التخطيط الفعال لتدريس هذه المادة المدمجة ، بالشكل الذي يدعم تدريسها ويحقق أهدافها بإستراتيجيات مبتكرة. وأن تخصص لتدريسها مساحة زمنية في الجدول الدراسي تتراوح بين 45 – 60 دقيقة أسبوعياً. ويمكن للمدارس تحميل وثيقة منهج الدراسات الأخلاقية والاجتماعية والثقافية من هنا.</p> <p>وختاماً، نرجو أن تبرز مساهماتكم الإبداعية في نجاح تدريس هذا المنهج القائم على مصفوفة من الكفايات والمفاهيم والممارسات الاجتماعية والأخلاقية ، كما نؤكد حرصكم المعهود على تذليل كل التحديات التي قد تعوق تحقيق أهدافه ، وتنافسكم من أجل تحويلها إلى فرص ثمينة.</p> <p>وتفضلوا وافر التقدير والاحترام</p>			مضمون التعميم
Contact / Inquires	ccc@moe.gov.ae			ccc@moe.gov.ae			بيانات التواصل



محمد محمد اليحياتي
 2021/7/6
 وكيل الوزارة المساعد لقطاع المناهج